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PROTOKÓŁ NR VIII/2017 
z obrad VIII Sesji zwyczajnej  Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

która odbyła się w dniu 30 marca 2017r. w godz. 13.00 – 17.15 
w Sali 129 A Urzędu Miasta Jastrzębie-Zdrój. 

 
 

Podjęto uchwały: 
 

VIII.35.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

VIII.36.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, 

VIII.37.2017 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego 
miasta Jastrzębie-Zdrój oraz obwiązujących 
Miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego 

VIII.38.2017 w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana, Godów i 
Pawłowice na okres od dnia 1.05.2017r. do dnia 
30.04.2018r.” 

VIII.39.2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego, 

VIII.40.2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 
ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – 
Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych w Mieście 
Jastrzębie-Zdrój na okres od dnia 1 września 
2017r. do dnia 31 sierpnia 2019, 

VIII.41.2017 w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których 
organem prowadzącym jest Jastrzębie-Zdrój – 
miasto na prawach powiatu, mających 
zastosowanie do kandydatów zamieszkałych poza 
obwodami tych szkół oraz wskazania 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów, 

VIII.42.2017 w sprawie „Programu Polityki Zdrowotnej dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 
2017, 



2 

 

VIII.43.2017 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

VIII.44.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 
gminnego zasobu nieruchomości prawa własności 
nieruchomości gruntowych od osoby fizycznej, 

VIII.45.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie przez Gminę Jastrzębie-Zdrój prawa 
użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego 
własność Skarbu Państwa, położonego w 
Jastrzębiu-Zdroju, 

VIII.46.2017 w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry w 
budynku położonym w Jastrzębiu-Zdroju, przy ul. 
Harcerskiej 1a, 

VIII.47.2017 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców 
Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zmiany 
zapisów w prawie lokalnym dotyczącym 
wykonywania usługi odbierania i wywozu 
odpadów komunalnych, 

VIII.48.2017 w sprawie umorzenia postępowania skargowego, 

VIII.49.2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI.112.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 4 października 
2016r. w sprawie ustalenia składów osobowych 
stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

VIII.50.2017  zmieniająca Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 
2016r. w sprawie Rocznego programu współpracy 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art.3 ust.3 Ustawy o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 
2017, 

VIII.51.2017 w sprawie zaproszenia najwyższych władz 
Rzeczypospolitej Polskiej do realizacji na 
terenach postindustrialnych Centrum Innowacji, 
Nauki i Biznesu Państw Grupy Wyszehradzkiej, 

Ad. 1 
 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia IV  Sesji zwyczajnej  Rady Miasta dokonał Łukasz Kasza- 
Przewodniczący Rady Miasta, który powitał zebranych. W sesji nie uczestniczyła 
Radna –Iwona Rosińska usprawiedliwiona.  
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Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.   
 
Zgodnie z zapisami ustawy, porządek obrad Sesji wraz z projektami uchwał  
otrzymali wszyscy radni.  
 
Porządek obrad stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu. 
 

Łukasz Kasza 
 - Zanim przejdziemy do punktu 2 porządku obrad bardzo proszę o zabranie 
głosu przez Stefana Woźniaka, który jest również Przewodniczącym Zarządu 
Osiedla 1000-lecia.  
 
Stefan Woźniak 
 - Panie Przewodniczący, Pani Prezydent , Wysoka Rado, zaproszeni goście. W tej 
chwili występuje jako Przewodniczący Zarządu Osiedla 1000-lecia w Szerokiej. W 
2016 r. minęło 50 lat powstania osiedla 1000-lecia. Z tej okazji wydaliśmy książę  
- „50 lat osiedla 1000-lecia w Jastrzębiu-Zdroju Szerokiej”. Zostałem 
zobowiązany przez Zarząd osiedla do wręczenia książki Pani Prezydent  
i Przewodniczącemu Rady Miasta.  
 
Stefan Woźniak wręczył książkę Pani Prezydent i Przewodniczącemu Rady Miasta.  
 
Ad. 2 
 
Wybór Komisji uchwał i wniosków 
 
Tadeusz Sławik 
- W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam do pracy radnego   
Piotra Szeredę - wyraził zgodę. 
 
Magiera Bernadeta 
 - W imieniu Klubu Radnych Dla Jastrzębia  zgłaszam do pracy radną Bernadetę 
Magiera – wyraziła zgodę. 
 
Głosowanie radnych: za – 20, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
- Stwierdzam, że skład komisji uchwał i wniosków został przyjęty jednogłośnie.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 do niniejszego 
protokołu.    

Ad. 3 
 
Przyjęcie Protokołów z IV, V i VI Sesji Rady Miasta.  
 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
- Czy są pytania, uwagi do protokołów. Nie ma, nie widzę.  Kto z państwa 
radnych jest za przyjęciem protokołów z IV, V i VI Sesji Rady Miasta? 
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Głosowanie radnych: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 2. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta – Ryszard Piechoczek 
Stwierdzam, że Rada Miasta przyjęła większością głosów protokoły z Sesji RM.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego 
protokołu.   
 
Ad. 4 
 
Zgłaszanie interpelacji.  
 

Magiera Bernadeta w sprawie: 
 - zegara znajdującego się w dzielnicy Zdrój,  
 - działek rekreacyjnych między ulicą Żeromskiego a ul. Karola Miarki,   
 - wycinki drzew,  
 - placu zabaw przy ul. Karola Miarki,  
 - urządzeń głośnomówiących w autobusach MZK, 
 - powstania zakładu utylizacji opon,  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 5-10 do niniejszego protokołu.  
 
Anna Toborowicz w sprawie: 
 - założenia oświetlenia na 5 słupach oraz remontu cząstkowego ulicy Ułańskiej, 
 - wykonania nawierzchni asfaltowej na odnodze ulicy Stawowej w kierunku 
posesji nr 12 a, b, c 
 - położenia asfaltu na utwardzonej drodze odnogi ul. Żytniej,  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 11-13 do niniejszego protokołu.  
 
Mirosław Lęga w sprawie: 
 - usunięcia wysepek po słupach oświetleniowych z placu parkingowego powyżej 
bloku przy ul. Śląskiej 73-79, 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
Tadeusz Markiewicz w sprawie: 
 - usunięcia 3 olch znajdujących się przy łączniku dróg od ul. Stodoły do ul. 
Strażackiej wzdłuż ROD „Irys”, 
 - remontu łącznika drogi wzdłuż ROD „Irys” od ul. Stodoły do ul. Strażackiej, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 15-16 do niniejszego protokołu.  
 
Lucyna Maryniak w sprawie: 
 - opublikowania wykazu dot. obiektów  ich zagospodarowania, pustostanów i 
okresów wyłączenia z użytku dla wiedzy mieszkańców miasta,  
 - możliwości dojeżdżania autobusu linii 102 do OPS przy ul. Opolskiej,  
 
Interpelacje stanowią załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
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Elżbieta Siwiec w sprawie: 
 - uzupełnienia napisu na dworcu autobusowym o nazwę Jastrzębie-Zdrój, 
 - planów zagospodarowania działki 12 362/42 w obrębie oś. Staszica, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 18-19 do niniejszego protokołu. 
 
Stefan Woźniak w sprawie: 
 - sprzątania pobocza ul. Granicznej (lewa i prawa strona).  
  
Interpelacja stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
Damian Gałuszka w sprawie: 
 - naprawy uszkodzonego płotu przy SP nr 17, 
 - remontu ul. Wyzwolenia,  
 - nieudzielenia zgody na sprzedaż nieruchomości PKM,  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 21-23 do niniejszego protokołu. 

Szymon Klimczak w sprawie: 
 - zlikwidowanej w mieście dyspozytorni pogotowia ratunkowego,  
 - funkcjonowania PSZOK i gospodarki odpadami, 
 - wydanych ponownie pieniędzy na opracowania dot. komunikacji, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 24-26 do niniejszego protokołu. 

Andrzej Matusiak w sprawie: 
 - informacji zamieszczonej na profilu facebookowym „Dla Jastrzębia”, 
 - 0,4% subwencji oświatowej,  
 -ulotki informacyjnej,  
 - rewitalizacji OWN 
 
Lucyna Maryniak 
 -Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Szanujmy się nawzajem Panie Radny 
Matusiak. Proszę dopisać do swojej interpelacji, że chodziło o żłobki prywatne.  
  
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 27-30 do niniejszego protokołu. 
 
Do protokołu interpelacje złożyli: 
Jarosław Fojt w sprawie: 
 - mieszkania w Domu Sołeckim w Boryni 
 - naprawy nawierzchni dróg w Sołectwach Borynia i Skrzeczkowice, 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 31-32 do niniejszego protokołu. 

Alina Chojecka w sprawie: 
 - kontynuacji budowy chodnika przy  ul. Połomskiej 73, 
 - programu 500+ 
 
Interpelacje stanowią załączniki nr 33-34 do niniejszego protokołu. 
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Urszula Sobik w sprawie: 
  -mieszkania w Domu Sołeckim ul. Gajowa 11 
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu. 
 
Stefan Woźniak w sprawie: 
 - założenia asfaltu przy ul. Ranoszka  
 
Interpelacja stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 

 
Ad. 5 
 
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta 
 
Informację Przewodniczącego Rady Miasta przedstawił Wiceprzewodniczący Rady 
Damian Gałuszka. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 6 
 
Informacja Prezydenta Miasta  
 
Prezydent Miasta – Anna Hetman  przestawiła Informację Prezydenta od ostatniej 
sesji do dnia dzisiejszego. 
 
Informacja stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
 
Anna Hetman 
 - Zaznaczam, że stowarzyszenie „Dla Jastrzębia” nie wprowadza żadnej 
dyscypliny. Każdy wypowiada się we własnym imieniu. Nie identyfikuję się ze 
słowami, które zostały zawarte na profilu FB. Preferuję konkretną informację 
opartą na faktach. Mam dla Państwa jeszcze informację dotyczącą MZK. 
Obiecywaliśmy, że co miesiąc będziemy Państwa informować o MZK. Proszę o 
kontynuację Prezydenta Budę.  
 
Janusz Buda 
 - Pani Prezydent, Panie Przewodniczący , Szanowni Państwo. 28 marca odbył się 
pierwszy zarząd w nowym składzie. Spotkał się na kolejnym posiedzeniu tym 
razem w pełnym, 5 osobowym składzie. Zostałem wybrany na Przewodniczącego 
MZK. Piątym członkiem zarządu został Wójt Gminy Mszana – Mirosław 
Szymanek. Obrady poświęcone były analizie budżetu MZK od roku 2013. 
Ostatecznie przyjęto sprawozdanie finansowe z wykonania budżetu za rok 2016. 
Dochody MZK w 2016 r. wyniosły 41 mln zł, co złożyło się głównie na 25 mln 
wpłaty Gmin członkowskich z czego Jastrzębie-Zdrój 12 mln zł. oraz ponad 12 
mln. zł to dochody z biletów. Z tej kwoty prawie 37 mln zł przeznaczono na 
opłacenie przewoźników, a ponad 3 mln zł to obsługa zadań statutowych  - 
głównie wynagrodzenia i funkcjonowanie biura zarządu MZK. Ponadto członkowie 
zapoznali się z możliwością techniczną systemu elektronicznej obsługi pasażerów 
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tzw. e-bilet, system GPS, monitoring w autobusach. Będziemy pracować nad 
tym, aby sygnalizacja dla osób niedosłyszących w autobusach była lepsza. 
Wracając do kwestii audytu to wolę, aby audyt w takiej czy innej formule 
przeprowadzić. Audyt przeprowadzony byłby ze środków biura MZK. Nie widzę 
potrzeby, ani możliwości, aby którakolwiek Gmina partycypowała w kosztach. 
Uważam, że taki audyt jest potrzebny ponieważ dostrzegamy szereg rzeczy, 
które budzą niepokój. Jeżeli chodzi o interpelację w sprawie sprzedaży działki to 
myślę, że nie dotyczy to Gminy Jastrzębie-Zdrój. Jako zarząd mamy 
zgromadzenie wspólników i myślę, że jak każda sprzedaż odpowiedzialność nie 
jest na tym kto sprzedaje tylko kto ponosi decyzję w tym zakresie. Mam 
wątpliwości, które musimy rozwiać, inną procedurę wprowadzić w tym zakresie. 
Myślę, że takie doraźnie sprzedawanie nieruchomości nie spowoduje, że PKM 
stanie się rentowny. Będziemy ten temat rozeznawać. Muszę mieć przekonanie, 
że jest to zgodne z przepisami prawa i tak naprawdę służy w perspektywie 
przyszłości. Nie obciążamy PKM i MZK. Wraz z 3 członkami wykonujemy pracę w 
ramach swoich obowiązków, nie pobieramy z tego tytułu żadnych wynagrodzeń. 
W najbliższym czasie przyjrzymy się jak funkcjonują wszystkie jednostki Związku 
i jak środki są wydawane. Pan Klimczak pytał w interpelacji o dyspozytornię 
pogotowia ratunkowego. Przyjęliśmy z wielkim zaniepokojeniem ten fakt. 
Wystąpiliśmy do województwa. Mamy informację, że nikt z pracowników nie 
został zwolniony. Ubolewamy nad tym, ale jest to decyzja Ministra Zdrowia w 
ramach aktualizacji systemu ratownictwa medycznego. Wracając do MZK to jako 
zarząd  za ubiegły rok przyjęliśmy minus. Robimy wszystko, aby w najbliższym 
czasie zatory płatnicze zmniejszyć. Miasto Jastrzębie-Zdrój wpłaca środki 
finansowe z góry i to jest duża pomoc. Chciałbym, aby ta pomoc nie była 
doraźna tylko faktyczna. Będziemy przedstawiali różne warianty i propozycje. 
Dziękuję.  
 
Anna Hetman 
 - Szanowni Państwo pozwolę sobie jeszcze przekazać informację, która przed 
chwilą dotarła do mnie i jest istotna w kontekście tego o czym rozmawialiśmy w 
tym tygodniu. W poniedziałek była wizja lokalna w łaźni po byłej kopalni 
Moszczenica. W wtorek odbyło się spotkanie gdzie obecni byli Radni. Na 
spotkaniu pojawił się wniosek, aby zwrócić się z zapytaniem do instytucji 
zarządzającej czy jest możliwość realizacji tego projektu z udziałem nowej części 
łaźni i czy nie zagraża to utracie uzyskanego dofinansowania. Pozwolę sobie 
odczytać tę informację, bo ona jest bardzo istotna. Pismo przekażę Państwu do 
skrzynek. Dziękuję.  
 
Pismo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu.  
 
Ryszard Piechoczek 
 - Ogłaszam 15 minut przerwy.  
 
PRZERWA 
 
14.05-14.30 
 
Ad. 7 
 
Podjęcie uchwał w sprawach bieżących zgodnie z wykazem.  
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Szymon Klimczak 
 - Panie Przewodniczący chciałbym zgłosić wniosek formalny w sprawie zmiany 
porządku obrad poprzez wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia 
najwyższych władz Rzeczypospolitej Polskiej do realizacji na terenach 
postindustrialnych Centrum Innowacji, Nauki i Biznesu Państw Grupy 
Wyszehradzkiej. Jest to pokłosie wniosku Komisji Skarbu przyjętego jednogłośnie 
na komisji.  
 
Łukasz Kasza 
 - Proponuje Pan zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie do wykazu 
uchwał kolejnej uchwały? 
 
Szymon Klimczak 
 - Tak.  
 
Łukasz Kasza 
 - Zanim przejdziemy do głosowania nad wnioskiem proszę o przedstawienie 
założeń do projektu uchwały. Jest to zasadnicze, żeby Radni się wypowiedzieli.  
 
Szymon Klimczak przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Uzasadnienie 
Rada Miasta Jastrzębie-Zdrój zainspirowana wygłoszonymi słowami Premierów 
Państw Grupy Wyszehradzkiej, na konferencji prasowej w dn. 29 marca 2017 r., 
a także słów Prezesa Rady Ministrów Beaty Szydło wygłoszonych na XXVI Forum 
Ekonomicznym w Krynicy o woli wspierania i promowania Państw Grupy jako 
państw innowacyjnych, przedkłada Najwyższym Władzom Rzeczypospolitej 
Polskiej zaproszenie do wspólnego utworzenia Centrum Innowacji, Nauki i 
Biznesu Państw Grupy Wyszehradzkiej w Jastrzębiu-Zdroju - geograficznym 
sercu Grupy Wyszehradzkiej. 
Zgodnie z uchwałą XVII.147.2013 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 28 
listopada 2013r. w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju Miasta Jastrzębie-Zdrój 
do roku 2020", Władze Samorządowe Jastrzębia-Zdroju postawiły sobie za cel 
strategiczny „Uruchomienie Centrum Nauki, Innowacji i Biznesu jako sekwencji 
komplementarnych projektów w ramach optymalnych partnerstw oraz 
finansowanych przy wykorzystaniu środków zewnętrznych w ramach różnych 
programów pomocowych. Przewiduje się wykorzystanie potencjału budynku tzw. 
Łaźni lub lokalizacji alternatywnych, atrakcyjnych w sensie funkcjonalnym i 
komunikacyjnym, [w/de: s.30 załączonej do uchwały Strategii Rozwoju Miasta 
Jastrzębie-Zdrój do roku 2020]" Na terenach wygaszanej (ze względu na 
wyczerpanie złóż) KWK „JAS-MOS", planuje się utworzenie ponadregionalnego 
Centrum Logistyki i Przeładunku. Miasto Jastrzębie-Zdrój dostrzega ogromne 
szanse dla rozwoju innowacji w oparciu m.in, o węgiel, na którym nasze miasto 
stoi, tj. poprzez badania nad praktycznym wykorzystaniem grafenu, 
przemysłowym wykorzystaniem zgazowanego węgla czy pozyskiwaniem metanu, 
rozwoju technologii ekologicznego spalania energetycznego węgla itp. Miasto 
Jastrzębie-Zdrój nadal współpracuje ściśle z Akademią Górniczo-Hutnicza w 
Krakowie, Katowicką Specjalną Strefą Ekonomiczną czy też Jastrzębską Spółką 
Węglową S.A. Nadto przez bliskość rozległych terenów inwestycyjnych, 
doskonały i szybki dojazd autostradą A1 do położonej nieopodal Politechniki 
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Śląskiej w Gliwicach, Konurbacji Śląskiej czy też Wysokiej Szkoły Bankowo-
Technicznej -Uniwersytetu w Ostrawie w Republice Czeskiej istnieje realna 
szansa na połączenie Biznesu i Nauki, co zapewni rzeczywiste wsparcie i rozwój 
innowacji. W ostatnich latach mieszkańcy Jastrzębia-Zdroju bardzo dotkliwie 
odczuli spadki cen na rynku węglowym, a także konieczność zwrotu niesłusznie 
pobranego przez miasto podatku, w wysokości od 80 do 100 mln złotych od 
wyrobisk górniczych (nadal trwają postępowania). Nadto ok. 9 mld zł uzyskanych 
z upublicznienia JSW S.A. przy wejściu tejże spółki na Giełdę Papierów 
Wartościowych w Warszawie, wbrew społecznej umowie zawartej w Jastrzębiu-
Zdroju między miastem a poprzednim reprezentantem Rządu RP, zostało 
zabranych do budżetu państwa 
Mając na uwadze wolę Rządu Rzeczypospolitej Polskiej wpisującą się w ambitne 
plany Jastrzębia-Zdroju mające na celu przeciwdziałanie ubywaniu miejsc pracy 
po działalności wyeksploatowanych KWK „JAS-MOS" oraz KWK „MOSZCZENICA", 
dostrzegając realne szanse na przeobrażenie miasta postindustrialnego w 
innowacyjne, uchwała winna zostać podjęta przez Radę Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
 
Łukasz Kasza 
 - Poddam teraz pod głosowanie wniosek w sprawie zmiany porządku obrad  - 
wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zaproszenia najwyższych władz 
Rzeczypospolitej Polskiej do realizacji na terenach postindustrialnych Centrum 
Innowacji, Nauki i Biznesu Państw Grupy Wyszehradzkiej.  
 
Wniosek został przyjęty głosami: za – 18, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 
 
Łukasz Kasza 
 - Stwierdzam, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła wniosek. Zaktualizowaliśmy 
porządek obrad Sesji.   
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 40 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój, 
 
Opinie Komisji RM – pozytywne.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.35.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 16, 
przeciw – 0, wstrzymujących się – 3. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
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Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 41 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2017 
rok, 

Opinie Komisji RM – pozytywne.  

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo chciałbym zabrać głos w jednym 
kontekście. Jednym z zapisów zmian budżetowych jest dofinansowanie do 
przedszkola specjalnego, które zostało przeniesione do budynku spółki brackiej. 
Mówię to z zasadniczego powodu, wiąże się to z funkcjonowaniem Rady Miasta. 
Pamiętam jedną albo dwie Sesje, gdzie został przez większość Rady Miasta  
wniosek złożony, aby przedszkole specjalne przenieść na ul. Szkolną 5. 
Pamiętam jaka „burza” się wtedy zerwała. Były głosy, stanowiska, jak Radni 
mogli o tym pomyśleć. Radni doskonale znali tragiczną sytuację lokalową 
przedszkola specjalnego. Byliśmy na miejscu. Było to w dobrej intencji zrobione. 
Zostały nam przypisane bardzo złe intencje. Pani Dyrektor przedszkola 
specjalnego jak również Pani Prezydent bardzo mocno zabierały głos – Co Radni 
robią, dlaczego? Uważaliśmy, że jest to słuszne i zasadne. W tej kadencji 
rozpoczęła się praktyka nacisku na Radę Miasta. Były osoby, nie wiem kto, które 
się nie zawahały sprowadzić na Sesję Rady Miasta dzieci, młodzież 
niepełnosprawną. Proszę o ocenę tych osób ich intencji. To jest chyba ostatnia 
rzecz, którą można zrobić. Rada Miasta wówczas uległa temu, ale myślę ostatni 
raz. Następnie były podobne sytuacje kiedy kolejne grupy pojawiały się.  Rada 
Miasta jest suwerenem. Radny własnym sumieniem podejmuje decyzję. Nie 
może być tak, że pod wpływem brutalnego nacisku  te decyzje będą 
podejmowane. Nie tędy droga. Każdy Radny jest odpowiedzialny, utrzymuje więź 
z mieszkańcami miasta. Taka jest nasza misja, przesłanie. Chciałbym powiedzieć, 
że to jest zła praktyka. Teraz następują przenosiny przedszkola, Pani Prezydent 
to motywowała. Przyjmuję to do wiadomości, że tak się stało. Tryb mnie 
zaskakuje, ale przyjmuję to do wiadomości. Niesmak pozostaje. Rada Miasta 
teraz ma przeznaczyć pieniądze -  oczywiście, że przeznaczy, ale nie jest to 
obiekt docelowy. Na Komisji Skarbu mówiono, że lokalizacja docelowa będzie 
przy ul. Wielkopolskiej.  Nie wiem czy będzie ona ostateczna, bo koncepcje są 
zmienne. Rozumiem i przyjmuję, że inaczej się nie dało. Wracam do tamtej 
sytuacji. Niech to będzie swoiste memento dla Rady Miasta, a przede wszystkim 
dla innych osób. 
 
                                                                                                                                                            
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała VIII.36.2017 w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na 2017 rok, została podjęta głosami: za – 17, przeciw – 
0, wstrzymujących się – 3. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 42 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Jastrzębie-Zdrój oraz obwiązujących 
Miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego, 
 
Opinia Komisja Polityki Gospodarczej i Bezrobocia oraz Komisji Gospodarki 
Komunalnej i Przestrzennej  - pozytywna.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Miasta  - Damian Gałuszka 
- Czy są pytania do projektu uchwały? 
 
Tadeusz Sławik 
 - Z uwagi na wagę sprawy studium, który jest kluczowym dokumentem 
planistycznym  proszę o przedstawienie uzasadnienia do projektu uchwały.  
 
Barbara Mirecka 
 - Jesteśmy przygotowani na prezentację.  
 
Damian Gałuszka 
 - Proszę o kilka minut przerwy.  
 
Naczelnik Wydziału Architektury – Barbara Mirecka poinformowała, że  dzisiejsza 
uchwała ma swoją podstawę prawną w ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. W ustawie zawarto przepis, aby raz w czasie trwania kadencji 
Prezydent Miasta zapoznawał Radę Miasta z wynikami stanu zagospodarowania 
przestrzennego, ruchem budowalnym, który ma miejsce na terenie Gminy. 
Przypomnę, że mamy plany zagospodarowania przestrzennego dla całego miasta 
z wyłączeniem terenów, które były własnością PKP i zajęte były pod komunikację 
kolejową tj. 80 ha, gdzie planu nie mamy. Powierzchnia całego miasta to 8534 
ha. Plan miasta został uchwalany sukcesywnie w latach  2001 -2007. Główny 
ciężar uchwał to rok 2007. Zarówno studium jak i plan oparte są o przepis  
ustawy z 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Obecnie 
miasto pokrywa 30 planów miejscowych. Jest to 30 uchwał podjętych przez Radę 
Miasta. Jesteśmy w trakcie tworzenia 7 małych zmian planu zagospodarowania – 
przy ul. Reja, ul. Rolniczej, al. Piłsudskiego, ul. Kaszubskiej, ul. Witczaka,  
ul. 1 Maja. Są to uchwały o przystąpieniu do sporządzania zmian miejscowego 
planu w małych obszarach w zgodności ze studium uwarunkowań. Kolejny plan 
miejscowy byłby robiony 5 jednostkami strukturalnymi – Borynia, Szeroka, 
Pochwacie, Centrum, Bzie, Ruptawa, Moszczenica. Załącznik mapowy  nr 2 do 
uchwały przedstawia wnioski, które zostały złożone. Załącznik mapowy nr 3 to 
analiza ruchu budowlanego, który miał miejsce przez ostatnie 10 lat. Co roku 
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wydawane jest ok 500-600 pozwoleń na budowę. Na Al. Jana Pawła II 
adoptowano pustostan byłego szpitala ginekologiczno-położniczego na biurowiec. 
W zakresie odpadów wybudowano halę segregacji i kompostowni. Jeżeli chodzi o 
usługi to pojawiły się takie obiekty handlowe jak –„Obi”, „Carrefour”, „Kaufland”, 
Galeria Jastrzębie, sklepy „Bierdronka” i „Mrówka” przy ul. Rybnickiej. Budowa 
stacji diagnostycznej mamy przy ul. Pszczyńskiej, Jagiełły, Podhalańskiej. W 
kategorii obiektów gastronomiczno – hotelowych należy zwrócić uwagę na 
rozbudowę kompleksu „Dąbrówka”, Pałacu w Borynii. Poddawana jest 
przebudowie firma „Prymat” przy ul. Chlebowej. Inne inwestycje miasta to 
inwestycje w park zdrojowy, halę widowiskowo-sportową, obiekty oświatowe. Z 
planu miejscowego wynikały również takie inwestycje jak: stacja paliw, budowa 
kościoła w Bziu, adaptacje budynków pod przedszkola na ul. Fredry, Libowiec, 
Korfantego. Pojawiły się stacje telefonii komórkowej na ul. Wodzisławskiej, 
Łowickiej, Klubowej. Służba zdrowia-powstały obiekty przy ul. Świerczewskiego,  
Podmiejskiej, Dębowej, Prostej. Największa ilość pozwoleń na budowę dotyczy 
zabudowy mieszkaniowej  jednorodzinnej. Było klika kompleksów realizowanych 
w systemie deweloperskim m.in. przy ul. Rycerskiej, Sportowej, Jagiełły, 
Gałczyńskiego. Jeżeli chodzi o zabudowę mieszkaniową wielorodzinną to pojawiło 
się kilka budynków na ul. Podmiejskiej, Jesionowej, Witczaka. Załącznik mapowy 
nr 4 przedstawia rezerwę terenów, które miasto przedstawia w obecnie 
obowiązującym planie miejscowym. Zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej w 
skali miasta mamy ponad 1200 ha z tego ponad 50% jest wolne. Zabudowy 
usługowo mieszkaniowej mamy ponad 640 ha z tego niecałe 50% jest 
zabudowane. Zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna to niecały ha rezerwy. 
Zabudowa usługowa to 30% rezerw. Ogólna powierzchnia terenów usługowych w 
planach miejscowych to 250 ha. Zabudowa produkcyjno-usługowa to w skali 
miasta  ok 380 ha z tego 70% jest niezabudowanej i stanowi rezerwę. W drugim 
półroczu będziemy prawdopodobnie Państwu Radnym przedkładać projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia nowego studium. Proszę 
Państwa Radnych o przyjęcie projektu uchwały.  
 
Łukasz Kasza 
 - Dziękuję za wyczerpujące przedstawienie projektu uchwały. Czy są pytania do 
projektu uchwały? 
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący cieszę się, że w ustawie jest procedura monitorowania 
studium. Bardzo dobrze, że dzisiaj mogliśmy się  z tym zapoznać i mamy wiedzę 
w tym temacie. Cieszę się, że Pani Naczelnik przedstawiła oczekiwania JSW w 
sprawie terenu. Współpracujemy z JSW jak najlepiej można jednakże nie 
wszystkie stanowiska muszą być uwzględnione bo na tym polega rola miasta.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Popieram to co, powiedział mój przedmówca. Z bardzo dużą rozwagą należy 
przystępować do planu zagospodarowania przestrzennego. Nie przyjmując planu 
zagospodarowania przestrzennego byłoby bardzo źle. Chciałbym zwrócić uwagę 
na jeden aspekt -  bardzo charakterystyczne ukształtowanie terenu miasta 
Jastrzębie-Zdrój. Mamy bardzo dużo terenów chronionych, skupisk drzew, 
retencji, mikro retencji. Nie rozważnie podchodząc do planu zagospodarowania 
przestrzennego bez powrotnie niszczymy te tereny, które są walorem i wartością. 
Jeżeli zostaną tereny, które powinny być chronione to jest tendencja do 
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zasypania, wyrównania. Przepisy prawa są niedoskonałe, nie dają możliwości  
i instrumentów ochrony tych terenów. Powinniśmy bardzo rozważanie 
gospodarować terenem, a zarazem brać w ochronę najsłabszą część elementu 
jakim jest ochrona środowiska.  
 
Urszula Sobik 
 - Rozumiem plan zagospodarowania przestrzennego, ale nie możemy ludzi, 
którzy są od lat właścicielami gruntów pozbawiać możliwości, aby ich dzieci 
musiały kupować gdzieś działki. Apeluję o to, aby gospodarować gruntami. 
Przyjmować prywatne wnioski  i przekształcać gruntu np. co 5 lat, aby te osoby 
nie musiały specjalnie gdzieś szukać działek poza miastem.  
 
Piotr Szereda 
 - W uchwale  w § 1 wymienione są punkty od a-g. Proszę powiedzieć co oznacza 
symbol C90? Co na działce przy ul. Kaszubskiej będziemy mogli wybudować? 
 
Barbara Mirecka 
 - Obszar przy ul. Kaszubskiej jest po publicznym wyłożeniu, po uwagach których 
nie było. Obszar przy ul. Kaszubskiej będzie miał dwa symbole – usługa i 
zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna oraz ochrona zieleńca.  
 
Piotr Szereda 
 - Na ul. Witczaka? 
 
Barbara Mirecka 
 - Zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna i usługi publiczne. Symbol C oznacza, 
ze jesteśmy w Centrum, BZ – Bzie Sz –Szeroka.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Jest teren przygotowany pod nowy kurnik. Proszę powiedzieć jak daleko od  
kurnika są zabudowania jednorodzinne? 
 
Barbara Mirecka 
  - Chodzi o ul. Norwida? Na pewno jest odległość kilkaset metrów.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Szanuję Panią, cały Pani wydział i wszystkich ludzi, którzy pracują nad tym 
tematem. Jeżeli wydajecie Państwo zezwolenia na budowę domów 
jednorodzinnych to uwzględniajcie, że ludzie po to się wyprowadzają  na obrzeża 
miasta, żeby mieć powietrze i spokój. Odległości zapachu się nie zmierzy.  
 
Tadeusz Markiewicz 
 - Przyjmując plan zagospodarowania przestrzennego trzeba wziąć pod uwagę 
dużo aspektów i uwarunkowania historyczne.  
 
 
Lucyna Maryniak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo co było najpierw -  wydana zgoda na 
zabudowę jednorodzinną , a następnie zgoda na uciążliwe sąsiedztwo, które ma 
uwarunkowania historyczne? 
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Barbara Mirecka 
 - Robimy 7  zmian do planu zagospodarowania i zachęcam Państwa, aby włączyć 
się do tego planu. Zbieramy wnioski, projekt planu będzie przygotowany, 
wyłożony, będzie dyskusja publiczna. Proszę się w to włączyć i to będzie z 
pożytkiem dla wszystkich. Jeżeli chodzi o kurnik przy ul. Rolniczej to chciałabym 
powiedzieć, że zabudowa mieszkaniowa jest z różnego okresu  - z lat 50, 60,70. 
Na bieżąco są składne wnioski o pozwolenie na budowę. Nie mam prawa 
odmówić pozwolenia na budowę, jeżeli ktoś ma tytuł prawny i chce się budować. 
Pozwolenia na budowę nie są wydawane z Urzędu tylko na wniosek strony. 
Zapraszam do współuczestniczenia w tworzeniu planu miejscowego.  
 
Łukasz Kasza 
 - Nie widzę więcej głosów więc przejdziemy do głosowania nad projektem 
uchwały. Kto jest za przyjęciem uchwały w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.37.2017 w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Jastrzębie-Zdrój 
oraz obwiązujących Miejscowych planów zagospodarowania 
przestrzennego została podjęta głosami: za – 18, przeciw – 1, 
wstrzymujących się – 3. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 43 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin 
Mszana, Godów i Pawłowice na okres od dnia 1.05.2017r. do dnia 30.04.2018r.” 
 
Opinia Komisji Polityki Gospodarczej oraz Skarbu – pozytywna.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.38.2017 w sprawie ,Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana, Godów i Pawłowice na okres od 
dnia 1.05.2017r. do dnia 30.04.2018r.” została przyjęta głosami: za – 
21, przeciw – 1, wstrzymujących się – 0 

 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 

Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 44 do niniejszego 
protokołu. 
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Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego, 
 

Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej – pozytywna.  

Anna Toborowicz 
 - Bardzo proszę, aby oddać głos Panu Naczelnikowi Wydziału Edukacji, ponieważ 
są autopoprawki do projektu uchwały.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Przedstawię czego dotyczy autopoprawka. Pierwsza autopoprawka  dotyczy 
zmian nazw ulic. Tak się złożyło, że w ubiegłym miesiącu były również 
podejmowane uchwały w sprawie zmiany nazw ulic. Jest zmiana ulic z 
Świerczewskiego na ul. Niepodległości, ul. H. Sawickiej na ul. Żołnierzy 
Niezłomnych, ul. Pawła Findera na ul. Józefa Rymera i ul. Józefa Wieczorka na 
gen. Władysława Andersa. Nowe nazwy ulic pojawiły się w załączniku o 
obwodach konkretnych szkół. Druga autopoprawka dotyczy kwestii, którą jeszcze 
dzisiaj omawiałem z siostrą Dyrektor Szkoły Sióstr Salezjanek. W autopoprawce 
został wykreślony zwrot w § 1 pkt 1  - „a także inne organy”. W projekcie 
uchwały , który Państwo otrzymali nie ma Zespołu Szkół Sióstr Salezjanek , takie 
było wskazanie kuratorium oświaty jako szkoły, która nie posiada obwodu. W 
planie sieci szkół była ta szkoła i słusznie. Był zapis   - „Granice obwodów 
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Jastrzębie-Zdrój 
oraz inne organy”. Zwrot – „oraz inne organy” zostaje wykreślony w 
autopoprawce. Dziękuję. 
 
Łukasz Kasza 
 - Autopoprawka datowana jest na dzisiaj? 
 
Andrzej Pawłowski 
 - Tak.  
 
Anna Toborowicz 
 - Chciałam zapytać o dalsze funkcjonowanie Gimnazjum Sióstr Salezjanek. Jest 
propozycja, aby od nowego roku szkolnego utworzyć 8 klasową Szkołę 
Podstawową. Będzie nabór do klasy I Szkoły Podstawowej.  Czy będzie zmieniona 
lokalizacja szkoły? Szkoła ma duże sukcesy. Uczniowie Gimnazjum zajmują 
czołowe miejsca w województwie z różnych przedmiotów.  
 
Tadeusz Sławik 
 - W mojej ocenie szkoła wpisała się trwale w nasze miasto. Jest to jedyna szkoła 
katolicka w naszym mieście. O światopoglądzie nie chcę rozmawiać, każdy ma 
swój własny. Bywają takie momenty kiedy światopogląd trzeba potwierdzić. Pani 
Przewodnicząca zadała pytanie – Jaka będzie przyszłość szkoły podstawowej 
sióstr salezjanek. Też chciałbym wiedzieć. Chciałbym, aby szkoła funkcjonowała 
przez następne lata.  
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Andrzej Pawłowski 
 - Jeżeli chodzi o funkcjonowanie szkoły podstawowej sióstr salezjanek, co do 
tego nikt nie ma wątpliwości. Przede wszystkim jest taka potrzeba, bo zgłaszają 
ją rodzice i uczniowie. Chcemy, żeby szkoła funkcjonowała dalej w przyszłości. 
Jeżeli chodzi o konkretną lokalizację to Siostra Dyrektor zwróciła się z prośbą 
wskazując, że taka potrzeba będzie od 1 września 2018 r. Myślę, że jeszcze w 
tym roku uda nam się wskazać konkretną lokalizację. Nie jest tajemnicą, że 
rozmawiamy z Dyrektorem ZS nr 1, ZSH czy ZS nr 3. Wszystko będzie zależało 
od tego jak potoczy się nabór do szkół ponadpodstawowych i w najbliższym 
czasie będziemy mogli wskazać konkretną lokalizację. Dzisiaj konkretnego 
adresu nie jesteśmy w stanie przedstawić.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Chciałam potwierdzić to co powiedział Pan Naczelnik. Zwrócili się do mnie czy 
w związku z reformą oświaty miasto myśli, aby w szkole powstała szkoła 
podstawowa katolicka. Nie umiałam odpowiedzieć na to pytanie, ale dziś 
uzyskałam wiele informacji w tym temacie. Nie mamy jeszcze lokalizacji, ale jest 
zamysł , projekt i myślę, że wszystko dojdzie do skutku.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Chciałbym, abyście Państwo nas dużo wcześniej poinformowali, gdzie 
chcielibyście, aby szkoła była. Nie chciałbym takiej sytuacji, że miejsce zostanie 
wybrane bez konsultacji z Radą Miasta. Uważam, że teraz można było znaleźć 
miejsce dla tej szkoły, tylko trzeba było chcieć.  
 
Andrzej Pawłowski 
 - Będą konsultacje, to Rada Miasta ma decydujący głos, jeżeli chodzi o 
lokalizację. W tej chwili rozmawiamy z Dyrektorami szkół. Jeżeli wypracujemy 
odpowiednie stanowisko to oczywiście będziemy dalej z Radą Miasta dyskutować.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.39.2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego została 
przyjęta głosami: za – 19, przeciw – 0, wstrzymujących się – 1. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 45 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 
nowego ustroju szkolnego wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych w Mieście Jastrzębie-Zdrój 
na okres od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019, 
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Komisja Edukacji i Polityki Społecznej – pozytywna.  

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.40.2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 
ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego ustroju szkolnego 
wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych i specjalnych w Mieście Jastrzębie-Zdrój na okres 
od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia 2019, została podjęta 
głosami: za – 19, przeciw -0 , wstrzymujących się – 1. 
 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 46 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas pierwszych szkół 
podstawowych dla których organem prowadzącym jest Jastrzębie-Zdrój – miasto 
na prawach powiatu, mających zastosowanie do kandydatów zamieszkałych poza 
obwodami tych szkół oraz wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów, 
 
Komisja Edukacji i Polityki Społecznej – pozytywna.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.41.2017 w sprawie ustalenia kryteriów naboru do klas 
pierwszych szkół podstawowych dla których organem prowadzącym jest 
Jastrzębie-Zdrój – miasto na prawach powiatu, mających zastosowanie 
do kandydatów zamieszkałych poza obwodami tych szkół oraz 
wskazania dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia tych 
kryteriów, została podjęta głosami: za – 21, przeciw -0 , wstrzymujących 
się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 47 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej dla Mieszkańców Miasta  
Jastrzębie-Zdrój na rok 2017, 
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Opinia Komisji Edukacji i Polityki Społecznej oraz Skarbu – pozytywna.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.42.2017 w sprawie Programu Polityki Zdrowotnej dla 
Mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2017, została podjęta 
głosami: za – 20, przeciw -0 , wstrzymujących się – 0. 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 48 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  - pozytywna.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.43.2017 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, została podjęta głosami: za – 20, 
przeciw -0 , wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 49 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego zasobu 
nieruchomości prawa własności nieruchomości gruntowych od osoby fizycznej, 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  - pozytywna.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
Uchwała VIII.44.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do 
gminnego zasobu nieruchomości prawa własności nieruchomości 
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gruntowych od osoby fizycznej, została podjęta głosami: za – 19, 
przeciw -0 , wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Jastrzębie-Zdrój prawa użytkowania wieczystego gruntu stanowiącego własność 
Skarbu Państwa, położonego w Jastrzębiu-Zdroju, 

Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej  - pozytywna.  
 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.45.2017 w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne 
nabycie przez Gminę Jastrzębie-Zdrój prawa użytkowania wieczystego 
gruntu stanowiącego własność Skarbu Państwa, położonego w 
Jastrzębiu-Zdroju, została podjęta głosami: za – 20, przeciw -0 , 
wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 51 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry w budynku położonym w 
Jastrzębiu-Zdroju, przy ul. Harcerskiej 1a, 

Opinia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia – pozytywna.  

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.46.2017 w sprawie opinii o lokalizacji kasyna gry w 
budynku położonym w Jastrzębiu-Zdroju, przy ul. Harcerskiej 1a, została 
podjęta głosami: za – 18, przeciw -0 , wstrzymujących się – 2. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu. 



20 

 

 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców Miasta Jastrzębie-Zdrój w 
sprawie zmiany zapisów w prawie lokalnym dotyczącym wykonywania usługi 
odbierania i wywozu odpadów komunalnych, 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? 

Piotr Szereda 
 - Petycja została wniesiona przez mieszkańców w sprawie zmiany prawa 
lokalowego. Chodziło o polepszenie funkcjonowania gospodarki odpadami. 
Petycja  została podpisana  przez 2215 mieszkańców. Pewne kroki zostały już 
poczynione za co Panu Prezydentowi i Pani Naczelnik bardzo dziękujemy. 
Zaczynamy odczuwać już efekty. Czy miasto przygotowuje się, aby petycję w 
pełni zrealizować? 
 
Janusz Buda 
 - Tak przygotowujemy się. Będzie jeszcze jedna konsultacja z Radą Miasta.  
 
Piotr Szereda 
 - Dziękuję Komisji skarg, wniosków i petycji za pozytywne rozpatrzenie petycji.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Czy pojawienie się większej ilości pojemników spowoduje zwiększenie kosztów 
za odbiór odpadów komunalnych na mieszkańca? 
 
Piotr Szereda 
 - Nie wiem, zobaczymy jaki będzie wynik przetargu. Zgodnie z ustawą musimy 
dołożyć jeden pojemnik na odpady „Bio” co spowoduje zwiększenie kosztów.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.47.2017 w sprawie rozpatrzenia petycji mieszkańców 
Miasta Jastrzębie-Zdrój w sprawie zmiany zapisów w prawie lokalnym 
dotyczącym wykonywania usługi odbierania i wywozu odpadów 
komunalnych, została podjęta głosami: za – 20, przeciw -0 , 
wstrzymujących się – 1. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 53 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie umorzenia postępowania skargowego, 
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Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? 

Elżbieta Siwiec 
 - Projekt uchwały został przygotowany zgodnie z procedowaniem ponieważ 
osoba skarżąca wycofała skargę. W związku z tym skarga zostaje umorzona.  
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.48.2017 w sprawie umorzenia postępowania skargowego, 
została podjęta głosami: za – 20, przeciw -0 , wstrzymujących się – 1. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 54 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI.112.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój 
z dnia 4 października 2016r. w sprawie ustalenia składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.49.2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI.112.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 4 października 2016r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych stałych Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
została podjęta głosami: za – 20, przeciw -0 , wstrzymujących się – 1. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę większością głosów.  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 55 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały zmieniający Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój z 
dnia 27 października 2016r. w sprawie Rocznego programu współpracy z 
organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 
Ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017, 

Opinia Komisji Skarbu – pozytywna.  

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
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Uchwała VIII.50.2017 zmieniająca Uchwałę Nr XII.136.2016 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 27 października 2016r. w sprawie 
Rocznego programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 Ustawy o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na rok 2017, została podjęta głosami: za – 
21, przeciw -0 , wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie .  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 56 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji uchwał i wniosków Piotr Szereda  –  przedstawił projekt 
uchwały  w sprawie zaproszenia najwyższych władz Rzeczypospolitej Polskiej do 
realizacji na terenach postindustrialnych Centrum Innowacji, Nauki i Biznesu 
Państw Grupy Wyszehradzkiej, 
 
Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? 

Szymon Klimczak 
 - Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panowie Prezydenci formalnie jest to 
projekt uchwały Komisji Skarbu, ponieważ został sformułowany taki wniosek. 
Mam głęboką nadzieję i upatruję w tym jakiejś dużej szansy dla Jastrzębia-
Zdroju. Być może jest to pomysł lekko szalony, aby, aż tak mocno  zwracać się 
do władz państwowych. Czasem takie szalone myśli powodują, że w tym 
szaleństwie jakaś metoda się znajdzie. Jest to projekt uchwały komisji skarbu, 
ale  zachęcam Państwa, abyśmy wszyscy  myśleli w sposób otwarty o tym 
pomyśle. Działanie w dużej mierze zainspirowane jest słowami Premier Beaty 
Szydło, która bardzo dużo mówiła na temat innowacji, aby co roku w Polsce 
odbywał się kongres innowacji. Dlaczego nie mógłby się odbywać w Jastrzębiu? 
Moglibyśmy być sercem Grupy Wyszehradzkiej. Być może jest to jakaś metoda, 
sposób na pozyskanie środków. Zróbmy coś na miarę warszawskiego „Kopernika” 
w Jastrzębiu. Bardzo proszę o wyrażenie pozytywnej opinii do projektu uchwały. 
Chciałbym jeżeli uchwała zostanie podjęta, aby Pani Prezydent jak najszybciej 
przekazała uchwałę z jakimś listem, zaproszeniem, materiałami. Poczujcie się 
Państwo, że jest to nasz wspólny cel, wspólne działanie. Miasto może 
zaprezentować się na zewnątrz i mam nadzieje, że ta prezentacja będzie silna i 
dobra.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Czy to zaproszenie nie komplikuj umów zawieranych z czeskimi partnerami? 
 
Roman Foksowicz 
 - Niczego to nie komplikuje. Jest to uchwała intencyjna zapraszająca do tego, 
aby w Jastrzębiu powstały pewne innowacyjne projekty. Z niczym to nie koliduje. 
Pani Prezydent nie wnosi uwag do tego projektu  uchwały.  
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Lucyna Maryniak 
 - Jeżeli mamy jakieś projekty uchwał to klub, który siedzi w pierwszych ławach 
zazwyczaj jest na nie, a teraz chcielibyście, aby była jednomyślność. Zobaczymy.  
 
 Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Czy są pytania do projektu uchwały? Nie widzę. Kto jest za przyjęciem uchwały 
w proponowanym brzmieniu?  
 
Uchwała VIII.51.2017 w sprawie zaproszenia najwyższych władz 
Rzeczypospolitej Polskiej do realizacji na terenach postindustrialnych 
Centrum Innowacji, Nauki i Biznesu Państw Grupy Wyszehradzkiej 
została podjęta głosami: za – 21, przeciw -0 , wstrzymujących się – 0. 

Przewodniczący  Rady Miasta  - Łukasz Kasza 
- Stwierdzam, że Rada przyjęła uchwałę jednogłośnie .  
 
Karta z wynikami głosowania imiennego stanowi załącznik nr 57 do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.8 
 
Zatwierdzenie wniosków Komisji Rady Miasta 
 
Komisje nie zgłosiły żadnych wniosków.  
 
Ad. 9 
 
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w schronisku dla 
bezdomnych zwierząt przy ul. Norwida 50 Jastrzębiu-Zdroju za okres od stycznia 
do grudnia 2015r. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zapoznał Radę Miasta ze sprawozdaniem 
Komisji Rewizyjnej z kontroli przeprowadzonej w schronisku dla bezdomnych 
zwierząt przy ul. Norwida 50 Jastrzębiu-Zdroju za okres od stycznia do grudnia 
2015r oraz odpowiedziami na wnioski pokontrolne Jastrzębskiego Zakładu 
Komunalnego.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 10 
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój za 
2016 rok: 
 

• Edukacji i Polityki Społecznej, 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji i Polityki Społecznej – Anna Toborowicz  
przedstawiła sprawozdanie z działalności Komisji.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 59  do niniejszego protokołu.  
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• Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu Terytorialnego. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Bezpieczeństwa Publicznego i Samorządu 
Terytorialnego – Mirosław Lęga przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji.  
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 60  do niniejszego protokołu.  
 
Ad. 11 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Bernadeta Magiera 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Zastępcy. Minął rok odkąd połączyliście dwie 
komisje. Cel został osiągnięty. Zostałam zdjęta z urzędu, przyjmuję to i już się z 
tym pogodziłam. Widzicie, że sprawozdania Przewodniczącej Komisji Edukacji i 
Polityki Społecznej jaki to jest ogrom spraw. Czy nie jest wam wstyd, że siedzicie 
w czwórkę , jedna osoba prowadzi obrady druga ewentualnie pomaga, a my 
siedzimy po kilka godzin i musimy wszystkie te sprawy omówić. Wydaje mi się, 
że trzeba logicznie pomyśleć, pomijając moją osobę, niech to będzie ktoś inny, 
ale niech ta komisja wreszcie będzie. Komisja jest bardzo potrzebna wobec tylu 
spraw, które w mieście się pojawiają. Przychodzą osoby, które chciałyby wziąć 
udział w komisji. Jest reforma oświaty, program 500+, będzie mieszkanie+ i 
dalej nic z tym nie robicie. Powołaliście w tym czasie nowego członka Prezydium. 
Powtarzam nie chodzi o moja osobę, już się z tym pogodziłam, że chcieliście 
mnie zdjąć ze stanowiska. Udało się. Zapamiętam to. To nie jest tylko moje 
zdanie tylko wielu osób.  
 
Damian Gałuszka 
 - Nam nie jest wstyd bo każdy z tej czwórki coś robi. Gdybyśmy nic nie robili to 
moglibyśmy się wstydzić. Pracujemy. Wiem, że jest dużo pracy w Komisji 
Edukacji i Polityki Społecznej bo mam kontakt z Przewodniczącą Toborowicz. To 
była wola całej Rady , aby połączyć komisje. Proszę o napisanie pisma w tej 
sprawie do  Prezydium Rady np. od Przewodniczącej Komisji Anny Toborowicz 
wówczas Prezydium się do tego ustosunkuje. Póki co w tej sprawie żadne pismo 
nie wpłynęło.  
 
Anna Toborowicz 
 - Panie Przewodniczący, nie łączyłam komisji więc nie będę żadnego pisma 
pisała. Radzę sobie i myślę, że członkowie też sobie radzą z pracą w komisji. 
Pracujemy bardzo długo, ale wywiązujemy się ze swojego obowiązku. Proszę nie 
oczekiwać ode mnie jako Przewodniczącej komisji, że złożę wniosek w sprawie 
rozdzielenia dwóch komisji.  
 
Damian  Gałuszka 
 - Dla mnie jest to oczywiste, że w tym momencie nie ma takiej potrzeby.  
 
Lucyna Marynaik 
 - Powołując nową Komisję Skarg, wniosków i petycji, a łącząc komisję Polityki 
Społecznej z Edukacją tłumaczyliście nam Państwo, że będą oszczędności w 
wydawaniu pieniędzy na diety. Jak się okazało jest ponad 3000 zł więcej 
wydawane na diety niż poprzednio. Jak to pomnożymy przez 12 miesięcy to daje 
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budżet obywatelski jednej dzielnicy lub sołectwa. Również przy tej zmianie 
straciłam bez żadnego słowa. Widzę, że teraz nie ma takiej reguły, że w Komisji 
ma być 5 osób. Na początku kadencji było narzucone, że ma być 5 osób w 
komisji. Nie jestem już w komisji Polityki Społecznej. Nikt się nie zapytał czy 
chciałabym być w tej komisji. Pani Toborowicz mówiła w podgrupach, że jest to 
ogrom spraw i dlatego dziwię się, że Państwo oczekujecie od tej osoby takiej 
deklaracji. Nie jest tajemnicą, że razem z Panią Toborowicz jesteśmy na 
emeryturze i czasu mamy więcej na przygotowanie się. Chciałabym wrócić do 
Komisji Polityki Społecznej, ale nie w układzie, że są to dwie komisje połączone. 
Do skrytek Radnych trafia gazeta „Nasze Jastrzębie”. Nikogo nie mawiam do 
czytania tej gazety, ale bulwersuje mnie opinia i zapytam o to Przewodniczącego 
Rady Miasta jak wróci – dlaczego w gazecie „Nasze Jastrzębie” pisze – „Ratujemy 
sytuację”. Na drugiej stronie jest Pani Kurator Oświaty , która jak się okazuje 
oceniła przygotowanie do reformy oświaty w mieście jako jedną z najgorszych w 
województwie. Czy był ranking przeprowadzony? Czy jest ktoś kto jest najlepszy 
w województwie? Skoro nasze miasto jest najgorsze to jest i  najlepsze? Przykre, 
że czytają to nauczyciele i wasz elektorat.  
 
Alina Chojecka 
 - Panie Przewodniczący, Panie Prezydencie, Szanowni Państwo. Nie jest prawdą 
jakoby cała Rada Miasta głosowała za połączeniem komisji. Powinniśmy dążyć do 
jak najwyższych standardów, żeby komisje miały odpowiednie warunki do 
prowadzenia swoich posiedzeń. Szanuję zdanie Pana Przewodniczącego, 
przyjmuję do wiadomości, ale absolutnie się z nim nie zgadzam. Dlaczego? – 
sprawy edukacji, szeroko pojęte sprawy społeczne mają ogromną rangę. Każda 
komisja ma swoją specyfikę działania. To nie jest sprawa Pani Toborowicz. Rada 
Miasta Jastrzębie-Zdrój powinna firmować jakość pracy poszczególnych komisji i 
tym samym pracę Rady Miasta. Apeluję do Prezydium i Komisji, która zajmuje 
się sprawami edukacji i polityki społecznej, żeby się jeszcze nad tym zastanowić. 
Nie jesteśmy do tego, aby wskazywać obsadzenie komisji czy stworzenie 
możliwości do pracy w tych komisjach. Nie przedkładamy takich propozycji 
ponieważ decyduje większość  Rady Miasta. Aspekt finansowy ma się ni jak do 
stanu faktycznego. Powinien być jeszcze raz przeanalizowany. Postarajmy się w 
tym przypadku dojść do porozumienia i znaleźć takie rozwiązanie, które zadowoli 
członków komisji, urzędników i osoby, które zapraszane są na posiedzenia tych 
komisji.  
 
Damian Gałuszka 
 - Zgadzam się z Panią całkowicie natomiast wniosek w kierunku Radnej 
Toborowicz nie był na zasadzie rozkazu, że ma go  złożyć. To była podobna 
propozycja jaką złożyła Pani teraz.  
 
Alina Chojecka 
  - Nie przyjmuję tego, jako wniosku.  
 
Damian Gasłuszka 
 - To była propozycja.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Panie Przewodniczący wypowiada się Pan na łamach gazety „Nasze Jastrzębie”, 
że ratujecie sytuację, bo nasze miasto jest przygotowane do reformy jako 
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najgorsze ze wszystkich miast na Śląsku. Czy był ranking przeprowadzony? Kto 
był najlepszy? Jest to przykre, że Radni i nasi wyborczy czytają to. Jeżeli nie było 
rankingu to nie możecie powiedzieć, że miasto było najgorsze. Kolejne pytanie – 
Czy faktem jest , że trafiają do nas wykazy projektów  uchwał w ostatnim dniu 
dlatego, że nie ma kto wcześniej ich podpisać? Dzisiaj otrzymuję wykaz uchwał i 
muszę na Sesji zamiast uważać, kompletować projekty uchwał, aby być 
przygotowaną do głosowania. Skoro Pan Przewodniczący Gałuszka powiedział, że 
macie dużo pracy to zróbcie to tak, żeby co najmniej na 3 przed Sesją wykaz 
uchwał był w skrytkach. Wracając do połączenia komisji – jeżeli będzie powrót do 
poprzedniego składu, że Komisja Edukacji ma swój zakres obowiązków, Komisja 
Polityki Społecznej i Mieszkaniowej swój zakres obowiązków chciałbym powrócić 
do Komisji Polityki Społecznej, bo ktoś mnie skreślił.  
 
Damian Gałuszka 
 - Nie ma problemu z podpisywaniem wykazu uchwał.  Czasami bywa tak, że 
autopoprawka do poszczególnych uchwał wpływa nawet w dzień Sesji. Dlatego 
różnią się te wykazy uchwał.  
 
Tadeusz Sławik 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Dekretowanie, wykaz uchwał to 
kompetencja Przewodniczącego Rady Miasta. Chciałbym się odnieść do statutu 
Miasta i przypomnieć, że projekty uchwał powinny trafiać do Rady Miasta na 7 
dni przed posiedzeniem komisji. Myślę,  że największy problem byłby dla organu 
wykonawczego. Pan Przewodniczący może bardzo rygorystyczną politykę przyjąć. 
Może nie przyjmować uchwał wpływających po terminie tak samo komisje mogą 
nie opiniować takiego projektu uchwały. Kiedy byłem Przewodniczącym Rady 
Miasta starałem się tej polityki rygorystycznie nie przestrzegać wychodząc z 
założenia, że część nieporządku prawnego jest taka, że rygorystyczna polityka 
powodowałaby odkładanie decyzji w czasie. To nie jest dobre rozwiązanie dla 
nikogo. Taka jest praktyka, ona nie jest zła, ona jest kulawa. Jest taka „umowa” 
 i widzę, że Pan Przewodniczący ją realizuje, aby projekty uchwał w odpowiednim 
czasie trafiały do Rady Miasta, a wyjątkowo przed Sesją Rady Miasta czy w 
innym czasie niż przewiduje Statut Miasta. Tak ta sytuacja wygląda Pani Radna. 
Jest to kwestia modelu współpracy między dwoma organami. Można na to 
narzekać, ale nie ma innego rozwiązania. Drugi temat, który chciałem poruszyć 
to temat PKM i MZK. Przez lata przyzwyczailiśmy się, że ciągle decyduje się los 
naszej firmy PKM i całej struktury, która wydaje się sensowna, ale ma problemy. 
Pewne działania trzeba robić nie tylko lokalnie, ale również regionalnie. 
Komunikacja wydaje się, że jest takim przedsięwzięciem, które winno być 
organizowane regionalnie stąd ta struktura, ale z funkcjonowaniem mamy bardzo 
dużo problemów. Była przedstawiona sytuacja taka, że w związku z problemami 
finansowymi została przedstawiona propozycja PKM, aby sprzedać niektóre 
nieruchomości po to, aby płynność finansową poprawić. Stanowisko Zarządu MZK 
było negatywne, a w Zarządzie zasiada przedstawiciel miasta Pan Prezydent 
Buda. Jest to poważny temat. Pamiętam co Pan mówił Panie Prezydencie, że chce 
Pan spojrzeć na całość sprawy i znaleźć jakieś rozwiązanie docelowe. Zwracam 
uwagę na to, że jest to kwestia tygodni jeżeli chodzi o płynność finansową. Może 
to poważnie zachwiać sytuacją firmy PKM. Oczywiście, że należałoby wypracować 
rozwiązanie docelowe, ale trzeba mieć pewną odwagę działania. Docierały 
również sygnały, że firma, która wygrała przetarg nie czuje się w naszym mieście 
dobrze i rozważa, aby stąd się wyprowadzić, ale jest pewna inicjatywa potrzebna. 
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Wiem, że było posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej w tym 
temacie prosiłbym o informacje jak to posiedzenie przebiegało. Z tego co wiem 
przedstawiciele miasta nie bardzo byli tym zainteresowani. Nie ma inicjatywy, 
aby w tym pomóc. Mogłoby to spowodować sytuacje korzystniejszą dla PKM-u. 
Nie rozwiązałoby to nam całego problemu, ale obawiam się , że może nam 
zabraknąć czasu. Decyzje o sprzedaży podejmuje walne zgromadzenie. Jeżeli 
Zarząd podejmuje stanowisko negatywne i nasz reprezentant również to źle 
rokuje. Trzeba podjąć decyzję .Jeśli nie ma decyzji to jest likwidacja firmy, jak 
jest decyzja pozytywna to są szanse stworzone.  
 
Urszula Sobik 
 - Rozumiem, że PKM jest własnością MZK. Przy sprzedaży gruntu PKM-u, kto 
przejmuje pieniądze? 
 
Damian Gałuszka 
 - PKM.  
 
Urszula Sobik 
 - Ma Pan na to gwarancję bo nie byłabym tego taka pewna.  
 
Damian Gałuszka 
  -Wynika to z kodeksu spółek prawa handlowego. To nie jest pierwszy przypadek 
kiedy sprzedajemy nieruchomości i zawsze pieniądze poprawiały kondycję firmy. 
Na dzień dzisiejszy pierwszy raz spotkaliśmy się z problemem, że nie została 
wyrażona zgoda. W kuluarach rozmawiałem z Prezydentem i wiemy obaj, że ta 
sytuacja sprzedaży działki nie spowoduje nagłego uratowania PKM-u, ale poprawi 
jego płynność finansową i pozwoli przetrwać do końca roku. Od Pana Prezydenta 
usłyszałem, że pracuje się kompleksowo nad sprawą, żeby straty rozłożyć na 
poszczególne Gminy, aby temat raz na zawsze zakończyć.  
 
Alina Chojecka 
 - Szanowni Państwo po raz kolejny rozmawiamy na temat MZK. Pozwolę sobie 
jeszcze raz zadać pytanie. Wśród nas są osoby zarządzające różnymi spółkami, 
instytucjami.  Jeżeli obliguje nas ustawa o zamówieniach publicznych to startują 
przedsiębiorcy do konkursów. Mają policzone za ile opłaca się  startować w 
przetargu, aby to był biznes dla firmy. Dziwię się, że firma nie wiedziała, że może 
mieć problemy z finansami. Dzisiaj w interesie miasta jest obrona tej firmy, która 
została wybrana zgodnie z prawem. Każdy inny przedsiębiorca może znaleźć się 
w takiej samej sytuacji. Skoro wszyscy są równi wobec prawa to również firma, 
która wygrała ofertę przetargową na wykonywanie usług transportowych w 
naszym mieście. Są gdzieś granice ingerencji. Drugi aspekt tej sprawy – Od lat 
były uwagi, zastrzeżenia monity, prośby Radnych Rady Miasta o to, żeby miasto 
Jastrzębie-Zdrój było traktowane jako partner dla MZK. Nie mieliśmy ani jednej 
setnej odpowiedzi na nasze pytania, wątpliwości dotyczące funkcjonowania MZK 
do którego należał PKM. Dzisiaj spodziewamy się, że Przewodniczący MZK Pan 
Buda z dnia na dzień podejmie decyzję. To jest wielka odpowiedzialność. Nie 
może to być decyzja, która zamiast pomóc przyniesie krzywdę naszej Gminie i 
pozostałym Gminom wchodzącym w skład MZK.  
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Damian Gałuszka 
 - Każdy rozumie trudną sytuację Prezydenta Budy, który jest w Zarządzie MZK, 
bo praca nie jest prosta. Nikt nie oczekuje od razu cudów. Jeżeli chodzi o 
sprzedaż nieruchomości bo wszyscy doskonale wiemy jak trudno jest zdobyć 
inwestora, żeby coś kupił. Dużo było „zachodu” zarządu PKM, żeby ktoś 
zdecydował się na zakup. Dlatego jesteśmy zawiedzeni. Jak znaleźliśmy osoby 
chcące kupić nieruchomości to okazało się, że nie możemy tego sprzedać. Stąd 
to rozgoryczenie.  
 
Józef Kubera 
 - Odbyła się Komisja w sprawie MZK. Byli obecni współwłaściciele firmy 
„Warbus”. Zapytałem czy jest możliwość ugody w najbliższym czasie? Nie 
otrzymałem odpowiedzi jakiej bym się spodziewał. Byłem na ostatnim walnym 
zgromadzeniu i widzę jedną rzecz – jeśli mamy „dojną krowę” z której idzie 
wyciągać środki finansowe to po co innej Gminy. Pan Prezydent Buda 
pretendując na to stanowisko powiedział wyraźnie, że chciałby, aby w Zarządzie 
byli ludzie, którzy dysponują pieniędzmi. Dla dwóch przewoźników w mieście jest 
za ciasno. Komunikacja w Żorach nie jest doskonała (stary sprzęt), a my w 
mieście mamy wspaniały sprzęt.  
 
Damian Gałuszka 
 - Należy trzymać kciuki za Prezydenta Budę, aby praca w Zarządzie MZK się 
powiodła.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Nie ma jeszcze sprawozdania z 
Komisji Kultury i Sportu, ale dowiecie się Państwo ile razy Komisja się spotyka. 
Spotykamy się wtedy kiedy jest potrzeba i siedzimy tyle ile trzeba. Nikt w tym 
temacie nie „marudzi”. Miałem okazję uczestniczyć w Komisji Edukacji i Polityki 
Społecznej.  Była przygotowywana uchwała w sprawie pieczy zastępczej. Czekam 
na informację od Pani dyrektor OPS jakie są rzeczy, które do tej pory nie zostały 
uregulowane, które trzeba uregulować. Brakuje wiele rzeczy, które trzeba 
naprawić i do tej pory nie były naprawione. Przez tyle lat nie było nic zrobione 
dlatego powiedziałem Pani Dyrektor, aby przygotowała raport dla Rady Miasta, 
żebyśmy mogli się nad tym raportem zastanowić i zmienić uchwałę. Tak powinno 
się postępować. Jeżeli coś nie działa tak jak trzeba to należy to zmienić. Nie musi 
być nowa komisja. Nie można mówić, że tylko jedna komisja pracuje. Każda 
komisja pracuje tyle ile potrzeba. Pani Toborowicz się nie skarży a inne osoby się 
skarżą. Jeżeli chodzi o diety to przypomnę kto był inicjatorem w sprawie 
obniżenia diet? Powiem Pani, że wszyscy zagłosowali za wyjątkiem Prezesa 
stowarzyszenia Pana Janusza Tarasiewicza, który jako jedyny przeciwny był 
obniżeniu diet. Nie miejcie Państwo pretensji, że poprzednia Rada Miasta 
obniżyła diety. To był wniosek grupy Radnych.  
 
Alina Chojecka 
 - Proszę Państwa zgadzam się z moim przedmówcą, że każda komisja powinna 
pracować tyle czasu ile na to potrzebuje. Mówiłam o spektrum spraw którymi 
zajmuje się połączona komisja. Pani Toborowicz niejednokrotnie mówiła o tych 
uciążliwościach, ale tu nie chodzi o Panią Przewodniczącą tylko o wszystkie 
osoby, które biorą udział w posiedzeniu połączonej Komisji. Mówię o jakości 
pracy Komisji i Rady Miasta. Argumenty Pana Przewodniczącego do mnie w ogóle 
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nie trafiają, że jest to najlepsze rozwiązanie jakie mogło być – nieprawda. 
Połącznie tych komisji było największym błędem tej kadencji.  
 
Bernadeta Magiera 
 - Były podane dwa argumenty  - oszczędności oraz usprawnienie pracy całej 
Rady Miasta. Obydwa argumenty nie sprawdziły się. Proszę powiedzieć dlaczego 
to było zrobione? Czy może mi Pan odpowiedzieć?  
 
Damian Gałuszka 
 - Nie odpowiem Pani.  
 
Lucyna Maryniak 
 - Jeżeli dochodzą nowe projekty uchwał to my to rozumiemy, ale jak są projekty 
uchwał w pierwszej wersji wykazu to niech one pozostaną pod tymi samymi 
numerami. Proszę Państwa kiedy zmniejszaliśmy diety to Radny nie funkcyjny 
miał obniżenie o 300 zł, a Radni funkcyjni mieli obniżenie o 100 zł. Proszę sobie 
to przyswoić i nie wychodzić z tym na mównicę. Niech Pan nie mówi że byliśmy 
za obniżeniem  - byliśmy i nadal jesteśmy.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Szanowni Państwo chciałem przypomnieć, że cała Rada Miasta za wyjątkiem 
Pana Janusza Tarasiewicza  zaakceptowała to, dlaczego mieliśmy wówczas tego 
nie przyjąć.  
 
Elżbieta Siwiec 
 - Proszę Państwa, kilka miesięcy temu składałam interpelację ponieważ w 
okolicy zegara na  skrzyżowaniu al. Piłsudskiego z ul. Mazowiecką było piękne 
pole nadziei. Młodzież szkolna z władzami miasta sadziła cebulki . Przy okazji 
prac ziemnych zostało to wszystko zniszczone. Wynikało to nie ze złej woli tylko z 
niewiedzy, że cebulki należy wykopać. Po interpelacji w tym roku po raz 10 
zakwitną żonkile. Żonkile to międzynarodowy znak solidarności z ludźmi chorymi 
na raka. Do tego pomysłu jako miasto włączyliśmy się 10 lat temu. W pierwszą 
niedzielę po Wielkanocy młodzież szkolna będzie pod kościołami kwestowała na 
hospicjum.  Przez 10 lat młodzież szkolna zebrała ok 200 tys. zł na hospicjum w 
czasie tych zbiórek co świadczy o hojności naszych mieszkańców za co dziękuję. 
Chciałam podziękować wszystkim, którzy przyczynili się do reanimacji tego pola. 
Pięknie kwitną nam żonkile. Dziękuję.  
 
Ad. 12 
 
Zakończenie obrad Sesji 
 
Damian Gałuszka  - Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
 - Zamykam obrady VIII Sesji Zwyczajnej Rady Miasta.  
 
 
Protokołowała  
Monika Dulewicz 
 
 
 


